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Seniorrådet 
   

 
Referat til møde 
Den 16. januar 2023 kl. 09.00 - 12:00 Mødelokale F6   
 
MØDEDELTAGERE  
Lissi Gyldendahl 
Peter Møller 
Jørgen Hansen 
Lars Boe 
Vicki Hansen 
Lis Olsen 
Søren Holmgaard 
Anne-Mette Olsen 
Inga Helver 
 
Fraværende: Vicki Hansen 
 
Referent: Gitte Broberg Christiansen 
 
 

Formand 
Næstformand 
Kasserer 
Sekretær 

 
 

 Referat 
Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 28. november 2022 

Sagsfremstilling 
Indstilling: 
Dagsorden og referat godkendes 
Beslutning: 
Godkendt. 
 

Sag nr. 2  Orientering fra kommunen 
Sagsfremstilling 
Oplæg om forløbsprogram for Demens. V/ Demenskonsulenter, Berit 
Sandstrøm og Trine Nielsen. 
Indstilling: 
Til drøftelse 
Beslutning: 
Demenskonsulenterne Berit Sandstrøm og Trine Nielsen fortalte om deres 
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virke som demenskonsulenter i Frederikssund kommune samt hvilke tilbud, 
der ydes til demensramte og deres pårørende. 
 
Demenskonsulenterne fortalte kort om demensforløbsprogrammet, og hvad 
dette indeholdte, og gav ligeledes en kort gennemgang af Frederikssund 
kommunes demensstrategi, hvad der arbejdes med pt. og hvad er der i gang 
med at blive iværksat. 
 
På Frederikssund kommunes hjemmeside findes kommunens demensstrategi 
samt information om diverse tilbud til borgere, der er ramt af demens samt 
deres pårørende. 
 
Det skønnes at ca. 90.000 personer i Danmark har symptomer få demens, 
men at kun ca. halvdelen har fået stillet diagnosen. Ca hver 17. person over 
67 år har en risiko for at udvikle demens. 
 
Der er ca. 800 borgere i Frederikssund kommune, som menes at have en 
demenssygdom, men ikke alle har fået stillet diagnosen. 
  
Seniorrådet spurgte ind til, om døgnplejens personale, som kommer ud i 
hjemmene til borgere med demens, har viden om hvilke udfordringer borgeren 
har. Demenskonsulenterne oplyste, at al personale, som udfører personlig og 
praktisk hjælp, har adgang til borgerjournaler, som beskriver borgeren. Det 
gælder både medarbejdere i den kommunale døgnpleje og de private 
leverandører.  
 
Demenskonsulenternes slides fra oplægget er vedlag som bilag til referatet. 
 

Sag nr. 3  Orientering v/formanden 
Sagsfremstilling 
Danmark har i december 2022 fået ny Regering. 
Regeringen vil gennemføre den mest omfattende frisættelse af den offentlige 
sektor 
i velfærdssamfundets historie og grundlæggende forandre den måde, 
velfærden 
i dag styres, dokumenteres, kontrolleres og leveres på. 
 
Målet er at bevæge Danmark fra en velfærdsstat til et velfærdssamfund med 
langt 
mere lokal frihed, ansvar og engagement, og hvor borgeren sættes før 
systemet. 
 
Frisættelsen starter på ældreområdet 
Visionen om en så omfattende frisættelse vil være ensbetydende med en 
særdeles 
gennemgribende og omfattende nytænkning af den offentlige sektor. 
 
Derfor vil regeringen starte arbejdet på ældreområdet. Regeringen vil 
fremlægge 
forslag til en ny ældrelov med få klare værdier, der skaber bedre rammer for 
en 

https://www.regionh.dk/til-fagfolk/Sundhed/Tvaersektorielt-samarbejde/kronisk-sygdom/Forl%C3%B8bsprogrammer/Documents/RegionH_forl%C3%B8bsprogram_for_demens_rev_2021_FINAL_FINAL-a.pdf
https://www.frederikssund.dk/Borger/Voksne--aeldre/Voksne-med-saerlige-behov/demens
https://www.frederikssund.dk/Borger/Voksne--aeldre/Voksne-med-saerlige-behov/demens
https://www.frederikssund.dk/Borger/Voksne--aeldre/Voksne-med-saerlige-behov/demens
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alderdom med livsglæde og tid til nærvær og omsorg. Frem for skemaer og 
minuttyranni. 
 
Regeringen vil bl.a. have følgende pejlemærker i arbejdet: 

• Give den ældre reel selvbestemmelse. 
• Udvide det frie valg, så private leverandører får flere muligheder for 

at levere 
• ældrepleje. Uden at det medfører unødigt yderligere bureaukrati. 
• Give ældre mere frihed til at bo, som de vil. 
• Sikre større kontinuitet i den hjælp og pleje, den enkelte ældre 

modtager. 
• Afskaffe al unødigt bureaukrati og kontrol. 

Regeringen vil inddrage det arbejde, der er lavet sammen med en lang række 
interessenter, 
eksperter, ældre medborgere og pårørende mv. med at skabe en ny ældrelov. 
 
Indstilling: 
Til drøftelse 
Beslutning: 
Taget til efterretning. 
 
Sag nr. 3.1 Formandens kaffemøde med Borgmesteren 
Lissi har været til kaffemøde med Borgmesteren sammen med Formanden for 
ÆldreSagen i Frederikssund. Vi talte om genoptræning og lokaler til 
foreninger. Derudover spurgte jeg ind til, hvem der servicerede Borgmesteren 
ifm. Sundhedsklyngesamarbejdet. Vi får dagsordenerne tilsendt og så kan 
formanden skrive direkte til Borgmesteren, hvis vi har kommentarer. (det er 
ikke en høring) 
 
Indstilling: 
Til drøftelse 
Beslutning: 
Lissi orienterede om mødet med Borgmesteren.  
 
Det er aftalt, at Lissi afholder et årligt møde med Borgmesteren. 
 

Sag nr. 3.2 Hvilke opgaver mener Seniorrådet der med fordel kan 
flyttes til Nordsjællands Hospital når det overgår til Nærhospital? 
Da Sundhedsklyngesamarbejdet beslutter, hvilke opgaver der ev.t kan 
udflyttes til Dybendal må vi lige vende, hvilke opgaver seniorrådet mener 
skal/kan flyttes til  
Dybendal. 
Fx:  

• Daghjem 
• Genoptræning 
• Andet 

 
Indstilling: 
Til drøftelse 
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Beslutning: 
Seniorrådet drøftede punktet.  
Seniorrådet synes det giver god mening, at flytte genoptræningen på 
Dybendal i umiddelbart nærhed af Rehabiliteringen, og der er gode 
busforbindelser dertil. men Seniorrådet mener også, at der som minimun bør 
være mulighed for genoptræning både øst og vest for broen, så der ikke bliver 
for lang transport til genoptræningen, og borgerne falder fra af den årsag. 
 
Det somatiske daghjem, fys-/ergoterapi, fodterapeuter og tandlæger kunne 
også med fordel placeres på Dybendal. 
 
 
Sag nr. 3.3 forslag til opdatering af Senirorådets mærkesager 
I forbindelse med indholdet i regeringsgrundlaget ”Ansvar for Danmark” og det 
oprettede Klyngesamarbejde i Nord, er der behov for at opdatere vores 
mærkesager. 
 
Indstilling: 
Til drøftelse 
Beslutning: 
Lissi opdatere Seniorrådets mærkesager, og sender dem til det øvrige 
Seniorråd. 
 
Seniorrådet besluttede, at invitere formand for Omsorg og ældre, Susanne 
Bettina Jørgensen til et Seniorrådsmøde for at drøfte Seniorrådets mærkesager 
således, at Susanne Bettina kan orientere om, hvordan der arbejdes politisk 
med dem. 
 
Sag nr. 3.4 Årsrapport 2022 
Sagsfremstilling 
Årsrapporten drøftes 
Indstilling 
Beslutning 
Årsrapporten blev godkendt. Den lægges på Seniorrådets hjemmeside og 
sendes til politikerne. 
   

Sag nr. 4  Økonomi v/ Kassereren Jørgen Hansen 
Sagsfremstilling 
Indstilling: 
Beslutning: 
Regnskabet blev godkendt. 
 

Sag nr. 5  Arbejds- og ad-hoc grupper 
Sagsfremstilling 
Tilbagemelding fra Arbejdsgruppe: Lars, Inga og Anne-Mette, 
Tilbagemelding fra AD gruppen 
Indstilling: 
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Beslutning 
Tilbagemelding fra arbejdsgruppen: 
Seniorrådet vil gerne synliggøre rådets arbejde, og vil derfor afholde nogle 
informations/temadage. Seniorrådet drøftede indhold og placering af 
temadagene, som skal afholdes rundt i kommunen i foråret 2023. 
Lis undersøger om Lundebjerggard kan danne ramme for temadagen, i 
Frederikssund by. 
Arbejdsgruppen undersøger, om der er mulighed for ligeledes at afholde  
temadage i Skibby gammel skole og Kongshøjpark i Slangerup. 
 
Tilbagemeling fra AD gruppen 
Seniorrådets pjece er nu færdig og bliver sendt til Seniorrådet den 19. januar. 
Inga har mulighed for at opbevare pjecerne, så de sendes direkte til hende. 
Herefter skal pjecen fordeles rundt i byen til biblioteker, rådhuset og andre 
relevante steder. 
 

Sag nr. 6  Sager til høring 
Sagsfremstilling 
Omsorg og ældre udvalget 
Social og Sundhedsudvalget 
Indstilling: 
Beslutning: 
Høringssvarene blev drøftet og godkendt. 
Lissi sender høringssvarene til administrationen d.d. 
 

Sag nr. 7  Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidste møde 
Sagsfremstilling 
Tilbagemelding fra Pedershave 
Tilbagemelding fra Solgården 
Tilbagemelding fr Tolleruphøj 
Tilbagemelding fra De Tre Ege 
Tilbagemelding fra Nordhøj 
Tilbagemelding fra Attendo 
Andre møder 
 
Indstilling: 
Beslutning: 
Tilbagemelding fra Pedershave / v Peter Møller 
Peter Møller har været til møde på Pedershave, hvor Dialognet blev 
demonstreret, og Peter har også fået adgang til systemet. Systemet fungere 
og bliver blandt andet brugt til kommunikationen til de pårørende. 
 
Tilbagemelding fra Solgården / v Jørgen Hansen 
Jørgen har ikke deltaget i møde på Solgården siden sidst, men har fået 
udmeldingen fra Solgården, at Dialognet ikke fungere hos dem endnu. 
 
Tilbagemelding fra Tolleruphøj / v Anne-Mette Olsen 
Husmøder i indeværende år er udsat til der er ansat en ny leder. 
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Dialognet fungerer på Tolleruphøj. 
 
Tilbagemelding fra De Tre Ege / v Inger Helver 
Inga har deltaget i et møde på De Tre Ege. Der er oplevelsen, at der er god 
stemning og kompetent ledelse i den afdeling hun besøgte. 
 
Tilbagemelding fra Nordhøj / v Søren Holmgaard 
Søren skal deltage i beboerrådsmøde på Nordhøj i morgen. 
 
Tilbagemelding fra Attendo / v Vicki Hansen 
Ingen tilbagemeldinger da Vicki ikke deltog i Seniorrådsmødet. 
 
Andre møder: 
Lissi har været til møde hos Borgmesteren. 
 
Inga har været til møde i Mad til hver Dag der levere mad til 
omsorgscentrene, og prøvesmagte julemaden. Inga syntes, at det var en god 
smagsoplevelse. 
Lissi vil ligeledes deltage i prøvesmagningerne fremover. 
 

Sag nr. 8  Orientering fra fagudvalg 
Sagsfremstilling 
Plan og teknik v/Lars Boe  
Klima, natur og energi v/Anne Mette Olsen 
Børn, familie og forebyggelse v/Vicki Hansen 
Job, erhverv og kultur v/Lis Olsen 
Unge, fritid og idræt v/ Lars Boe 
Økonomiudvalg og Byråd v/Lissi og Peter 
 
Indstilling: 
Beslutning: 
Plan og teknik v/Lars Boe  
Ingen bemærkninger 
Klima, natur og energi v/Anne Mette Olsen 
Den nye klimahandleplan bliver vedtaget i februar måned. 
Børn, familie og forebyggelse v/Vicki Hansen 
Ingen bemærkninger 
Job, erhverv og kultur v/Lis Olsen 
Ingen bemærkninger 
Unge, fritid og idræt v/ Lars Boe 
Ingen bemærkninger 
Økonomiudvalg og Byråd v/Lissi og Peter 
Brandsikringen på Tolleruphøj skal lånefinanseres. 
Der er opstartet byggeri på den gamle Bi-lidt grund. 
 

Sag nr. 9  Input til Nyheder, hjemmeside, Facebook og presse 
Sagsfremstilling 
Vores Facebookside er nu opdateret. 
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Indstilling: 
Beslutning: 
Facebook er blevet opdateret – Kom gerne med input til den. 
Seniorrådets hjemmesides navn er nu ændret til at hedde: Seniorrådet 
Frederikssund. 
 

Sag nr. 10  Årshjul 
Taget til efterretning. 
 

Sag nr. 11  Eventuelt 
Intet. 
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